
  

 

KULTURNÄMNDEN 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2013-09-24, § 20 

 

 Tid Tisdagen den 24 september 2013, kl 16.00 – 17.40 
   

 Plats Stora Kollegiesalen, Stadshuset 
   

 Justerat Tisdagen den 1 oktober 2013 

  

 

 

Ann Mari Engel Rasmus Jonlund 

  
Närvarande 

 
Beslutande ledamöter: 

 Ann Mari Engel, vice ordföranden (V)  

Maria Braun (M)  

Arba Kokalari (M)  

Manne Bergström (M)  

Rasmus Jonlund (FP)  

Tomas Rudin (S)  

Salar Rashid (S)  

Monika Lindh (S)  

Mats Berglund (MP)  

 
Tjänstgörande ersättare: 

Joar Forssell (FP) för Madeleine Sjöstedt (FP) 

Johan Nilsson (M) för Vakant (M) 

 

 Ersättare: 

Arin Karapet (M)  

Lars Jilmstad (M)  

Cecilia Önfelt (C)  

Tony Nilsson (S)  

Ewa Carlsson-Hallberg (S)  

Eleonore Eriksson (S)  

Marja Sandin-Wester (MP)  

Mårten Andersson (V)  

 
Tjänstemän: 

 Stadsarkivet: Förvaltningschefen Lennart Ploom 

Kulturförvaltningen: Förvaltningschefen Berit Svedberg, Ann-Charlotte Backlund, 

Marion Hauge Lindberg, Patrik Liljegren, Inga Lundén, Lena Mittal och Johan Westin 

samt borgarrådssekreteraren Jonas Uebel och biträdande borgarrådssekreteraren 

Anders Gustafsson från roteln. 

 

 

 



  

 § 20 

Samlingslokaler och hemgårdar - Nya riktlinjer för lokalförvaltande 

organisationer  

Dnr 6.1/3285/2013 

 
Beslut 

Kulturnämnden beslutar enligt kulturförvaltningens förslag: 

 

1 Kulturnämnden beslutar att förslaget till nya riktlinjer för lokalförvaltande 

organisationer godkänns. 

 
Handlingar i ärendet 

Kulturförvaltningens tjänsteutlåtande från den 3 september 2013. 

 
Sammanfattning 

 
Nämndens behandling av ärendet  

Kulturnämnden gav den 11/3 2013 kulturförvaltningen i uppdrag att med 

utgångspunkt i en av förvaltningen framlagd översyn av samlingslokaler och 

hemgårdar återkomma till nämnden med förslag till riktlinjer för ett nytt stödsystem. 

De viktigaste förändringarna i förslaget är ett samlat system för både samlingslokaler 

och hemgårdar, att möjligheten för andra aktörer att söka ur stödområdet öppnas, att 

stödet kan utgå för ett eller tre år, samt höjd ersättning för 0-taxeupplåtelse. 

Förändringarna motiveras av att flera av de lokalförvaltande organisationerna har 

ekonomiska och verksamhetsrelaterade behov som nuvarande riktlinjer inte är 

anpassade till. 

 

De av förvaltningen föreslagna kriterierna betonar nyttjandegrad och kvalitet. 

Ledorden är bland annat omfattningen av lokalupplåtelse och öppen verksamhet, 

lägesfaktor, god administrativ och ekonomisk förmåga, lokalernas tillgänglighet samt 

verksamhetens utvecklingsmöjligheter.  

 
Nämndens behandling av ärendet  

 
Framlagda förslag till beslut  

1) Rasmus Jonlund m.fl. (FP) och Maria Braun m.fl. (M) föreslår (se beslutet). 

 

2) Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) och Mats Berglund (MP) föreslår att 

kulturnämnden beslutar enligt följande: 

 

1 att delvis godkänna förslag till nya riktlinjer 

2 att förslaget omarbetas i enlighet med nedanstående riktlinjer 

  

Samlingslokalerna i staden är en mycket viktig resurs och en del av fungerande 

demokrati. Vi anser att det ska finns någon form av samlingslokaler i varje 

stadsdel, tillgängliga för kultur och föreningsliv till en rimlig kostnad. Vi ansåg 

när riktlinjerna antogs att de borde ha haft en bredare målsättning och ett fokus 

på att utöka antalet samlingslokaler och mötesplatser i staden, tillgängliga till en 

överkomlig kostnad för både barn, unga och vuxna för förenings- och 

kulturverksamhet. 

  

Vi tycker att det behövs ett långsiktigt och förutsägbart stöd. Vi instämmer dock 

inte i prioriteringen på att utveckla arrangörskap och skapa nya intäkter och att 



  

förmågan till ökad självfinansiering bör premieras. Vi anser att 

samlingslokalernas främsta uppgift är att tillhandahålla lämpliga lokaler till det 

lokala förenings- och kulturlivet. 

 

Frågan om utformningen av stödet till samlingslokaler är svår och det finns en 

motsägelse i att uppmana föreningarna att skaffa fler intäkter genom uthyrning, 

samtidigt som de måste premiera de av staden prioriterade grupperna, som har 0-

taxa. Det är ett bra förslag att öka ersättningen för 0-taxeuthyrning från 50 till 75 

kr, som dock långtifrån motsvarar kostnaden för uthyrning till annan hyresgäst. 

 

Likaså välkomnar vi att samlingslokaler och hemgårdar behandlas enhetligt och 

ska ingå i bokningssystemet, liksom att det ska finnas en möjlighet att söka ett 

flerårigt stöd.  

 

Vi ser dock en fara i att ersätta begreppet stöd till samlingslokaler med stöd till 

lokalförvaltande organisation, vilket innebär att i stort sett vilken organisation 

som helst som äger en lokal kan ansöka om detta stöd. Om inte summan för 

stödet ökar väsentligt, så riskerar de mer permanenta samlingslokalerna att slås 

ut.  Det är en form av konkurrensutsättning som kan få negativa konsekvenser.  

 

Vi ser heller inte i förslaget någon garanti för spridningen i staden och att det 

kommer att finnas lokaler tillgängliga för föreningslivet i varje stadsdel. 

 

Det kan bli ett problem att den arrangerande uthyraren åläggs att ansvara för 

kvaliteten i innehållet i varje program, som ju ställs samman av hyresgästen. Det 

kan komma att innebära en olycklig styrning av innehållet från förvaltningen, 

precis som har blivit fallet när gäller det nya kulturstödet. 

 

Vi anser därför att förslaget måste omarbetas i riktning mot ett system som 

garanterar medborgarnas långsiktiga tillgång till samlingslokaler i hela staden, 

till rimliga kostnader.  

 

3) Tomas Rudin m.fl. (S) föreslår att kulturnämnden beslutar enligt följande: 

 

Att i huvudsak godkänna förslag till nya riktlinjer 

Att behålla det inarbetade begreppet Stöd till samlingslokaler 

Att därutöver anföra: 

 

Det är glädjande att kulturnämnden har varit lyhörd för vårt tidigare förslag om 

en översyn av samlingslokalssystemet där vi bl.a. ansåg att uppdelningen av 

samlingslokaler respektive hemgårdar kunde innebära en orättvis beredning av 

verksamhetsstöd. Vi lyfte också vikten av ökad transparens och objektivitet i 

systemet. Förslaget till nya riktlinjer för lokalförvaltande organisationer (f.d. 

samlingslokaler och hemgårdar) är ett steg i rätt riktning och sammanslagningen 

är viktig för likställighet och rättvisa bedömningar av verksamhetsstöd. 

 

Det är också positivt att möjligheten öppnas för andra aktörer att söka ur 

stödsystemet. Nästa steg är att integrera stadens samtliga lokaler som passar för 

mötesverksamhet, t.ex. skollokaler, att ska ingå i bokningssystemet. Samma 

kriterier och regler ska gälla för samtliga möteslokaler i staden.  

 

Staden bör erbjuda de tillhandahållande samlingslokalerna en utbildning om hur 

det nya stödet ska implementeras i befintlig och ny verksamhet samt hur de nya 



  

riktlinjerna ska tolkas.  

 

Vi vill också poängtera att ett bekymmer som fortfarande inte är löst är 

konsekvenserna av de motstridiga intressen som den prioriterade 0-

taxeupplåtelsen gentemot de mer kommersiella lokalupplåtelserna innebär. Trots 

ökad ersättning till de lokalförvaltande organisationerna (75 kr/timme) täcker 

denna ersättning inte alls den kostnad som kan tas ut av en kommersiell 

lokalupplåtelse, vilket riskerar att tränga ut den av staden prioriterade 

verksamheten.   

 

Staden måste noga följa hur de nya riktlinjerna följs och vilka konsekvenser som 

kan tänkas uppkomma. Skulle en skevhet uppstå som tränger undan ideella 

föreningar, s.k. 0-taxegrupper, måste staden skyndsamt åtgärda detta.  

 

Till sist är det av avgörande betydelse att om det nuvarande lokal- och 

verksamhetsutbudet ska kunna bibehållas och utvecklas måste det offentliga 

stödet förstärkas. Särskilt när stödsystemet öppnas upp för tillkommande aktörer 

och möteslokaler.  

 
Beslutsgång 

Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) ställer förslagen mot varandra och finner att 

nämnden beslutar enligt förslag från Rasmus Jonlund m.fl. (FP) och Maria Braun m.fl. 

(M). 

 
Reservation 

Vice ordföranden Ann Mari Engel (V) och Mats Berglund (MP) reserverar sig mot 

beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

Tomas Rudin m.fl. (S) reserverar sig mot beslutet med hänvisning till sitt förslag. 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Lena Mittal 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


